

Canada's Productivity Summit

Driving Investment for
Economic Growth and Prosperity

October 16-17, 2024 • Calgary, AB



School of
Public Policy



Dr. Alejandro Adem

**President, Natural Sciences and Engineering
Research Council of Canada (NSERC)**

Professor Alejandro Adem has been President of NSERC since October 2019. As a highly accomplished researcher in the field of mathematics and a faculty member at the University of British Columbia, Professor Adem has significant leadership experience in the Canadian research and innovation ecosystem.

Before joining NSERC, he was CEO and Scientific Director of Mitacs (2015–19) where he oversaw a significant expansion of its domestic and international internship programs, as well as launching the Mitacs Canadian Science Policy Fellowships, an Indigenous engagement initiative and an innovative entrepreneurship program.

Professor Adem is currently Chair of the [Canada Research Coordinating Committee](#), Chair of the [Global Research Council's](#) Governing Board, and serves on the Board of Trustees of the [Human Frontier Science Program](#) and on the Council of the [American Mathematical Society](#). Over his career he has served on a variety of scientific, editorial and governance boards for the worldwide mathematical sciences community. He is a Fellow of the Royal Society of Canada, a Fellow of the American Mathematical Society, a Fellow of the Canadian Mathematical Society, and a Corresponding Member of the Mexican Academy of Sciences.

Alejandro Adem

Président, Conseil de recherches en sciences naturelles et en génie du Canada (CRSNG)

Alejandro Adem est président du Conseil de recherches en sciences naturelles et en génie du Canada (CRSNG) depuis octobre 2019. Chercheur émérite dans le domaine des mathématiques et membre du corps professoral de la University of British Columbia, M. Adem a acquis une vaste expérience en leadership dans l'écosystème de la recherche et de l'innovation au Canada.

Avant de joindre les rangs du CRSNG, il était chef de la direction et directeur scientifique de Mitacs (de 2015 à 2019), où il a supervisé un projet d'expansion sans précédent des programmes de stages de l'organisme au Canada et à l'étranger et lancé la Bourse pour l'élaboration de politiques scientifiques canadiennes de Mitacs. Il a également assuré le lancement de l'initiative

Implication des communautés autochtones ainsi que d'un programme d'entrepreneuriat novateur.

M. Adem est actuellement président du [Comité de coordination de la recherche au Canada](#), président du conseil d'administration du [Global Research Council](#), membre du conseil d'administration du [Human Frontier Science Program](#) et membre du conseil de l'[American Mathematical Society](#). Au cours de sa carrière, il a siégé à divers conseils scientifiques, comités de rédaction et conseils d'administration au sein de la communauté mondiale des sciences mathématiques. Il est membre de la Société royale du Canada, fellow de l'American Mathematical Society, fellow de la Société mathématique du Canada, et correspondant de l'académie des sciences du Mexique.

[Back to Event Page](#)

[Purchase Conference
Tickets](#)